
Kedves Szülők és gyerekek!

Most egy nagyon tanulságos történettel szeretném, ha foglalkoznánk. A rövid történet arról szól, hogy

Jeruzsálemet a nagy Babiloni birodalom királya, Nabukodonozor megtámadta. Isten a kezébe adta

Jojákimot a Júda királyát és még azt is megengedte, hogy elvigyék egy részét a drága edényeknek,

amik az Úr házában voltak. A győztes Nabukodonozor, az Izráeliták királyi családjából kiválogattatta a

legszebb, legokosabb fiatal fiúkat, hogy három évi tanulás után ott álljanak előtte az ő szolgálatára.

Ezek közül kiemelkedett Dániel, Ananiás, Misáel és Azariás. Nekik is a királyi ételből és borból kellett

volna enniük, ami valószínűleg bálvány áldozati étel és ital lehetett, de Dániel kérte, hogy ne kelljen

nekik azt enni, hanem zöldségféléket és vizet. A felügyelő, akinek gondjaira voltak bízva végül

megengedte és 10 napos próba után még szebbek lettek, mint a többi társaik, akik a királyi ételt

kapták. Ezt látva tehát továbbra sem kellett a király ételét és bort inniuk. Amikor aztán letelt a három

esztendő, Nabukodonozor király elé kellett állniuk. A király valószínűleg nagyon meglepődött, amikor

beszélgetett velük, mert tízszer okosabbak találta őket, mint a többi, országában fellelhető írástudó és

varázsló. Ezek az ifjak tehát ott maradtak a királyi palotában, mint tanácsadók.

Mi a tanulság ebből a mi számunkra?

Látjátok, hogy most is, vannak háborúk, éppen a szomszédos országban, sajnos az ember nem

változott semmit, a bűn Ádámtól kezdve elhatalmasodott az emberek szívében. Ma is ejtenek

hadifoglyokat, és rabolnak hadizsákmányt. Beleképzelhetitek magatokat Dánielék helyzetébe. Biztos,

hogy nem volt könnyű leigázottként egy idegen országban egy istentelen királynak szolgálni. Meg

kellett tanulniuk a nyelvüket és még nagyon sok minden mást is. Nektek is tanulnotok kell, az idő

előre haladtával egyre több tantárgyat és egyre több tananyagot, mellette idegen nyelvet is. Én is

voltam diák, tudom, hogy nem szórakoztató az iskolába járás és tanulás, sok fáradtsággal jár, de mégis

szükség van rá, ha boldogulni akartok az életben. Dánielék szorgalma meghozta a gyümölcsét, előkelő

’munkahelyük’ lett. Nem úgy álltak hozzá, hogy ők aztán nem fogják az elrablóikat, ellenségeiket

szolgálni. Nem dacoltak, elfogadták új helyzetüket és próbáltak Istennek engedelmeskedni idegenben

is. Úgy is gondolkodhattak volna, hogy a szüleink úgy sem látnak, itt nem ismer minket senki, azt

tesszük és esszük, isszuk, amit jónak látunk. Sajnos én tudom, hogy milyen káros tud lenni az, amikor

kikerül a szülő fennhatósága, irányítása alól egy fiatal. A kollégiumi éveim alatt a rossz társaság hatása

egyre nyilvánvalóbb lett az életemben. Tanulmányi eredményem is lehetett volna jobb, de a

szórakozás, az italozás, a lányok után járás az bizony sok időt elvett. Annak ellenére viszont, hogy

milyen mélyre jutottam, akár a tékozló fiú, Isten mégis az Ő szeretetével megkeresett engem és

megszabadított attól az élettől. Jézus Krisztusban bűnbocsánatot nyertem, örök életet és onnantól

megváltozott az életem. Ennek eredményeképpen tanulmányi eredményem is sokat javult kb. egy

jeggyel jobb lett az átlagom. Fontos tehát, hogy Istentől kapott adottságaitokat, felelősen kell

kihasználnotok és kamatoztatnotok mások javára is, ahogyan Dánielék tették. Mindegyikőtöknek

vannak olyan képességeitek amit fejlesztve ti is kerülhettek hasonló pozícióba, mint a történetbeli

ifjak. Természetesen nem kell törtetőnek lennetek, de a szorgalmatokat, megfelelően jutalmazni is

fogják, ezt én is megtapasztaltam többmunkahelyen.

Mit jelent ma nekünk a király étele, amivel nem akarták megfertőztetni magukat Dánielék? A király

jelentheti a Sátánt, akiről azt mondja az ige, hogy e világ fejedelme. Mi az ő étele, amivel meg akar

minket etetni? Ilyen dolgok lehetnek pl.: Különböző szórakozások, zene, tv, filmek, internetes

tevékenységek, videojátékok, testi élvezetek, de talán minden, ami van ezen a világon lehet káros, ha

mértéktelenül élünk vele. Ez a szó is beszédes, hogy megfertőztet. A koronavírus járvány kapcsán

láthatjátok milyen a fertőzés, hogyan terjed és hogy lehet azt megakadályozni, védekezni ellene.



Tulajdonképp a mi felelősségünk, hogy eszünk e abból az ételből, italból, amit a Sátán is kínál, vagy

megfelelő biztonsági távolságot tartunk. Ha távol tartjuk magunkat a Sátán által kínált fertőző

ételektől, amiket felsoroltunk, akkor nem lesz ránk hatással. De, ha nem védekezünk és engedjük,

akkor ugyanúgy, mint egy kórokozó megbetegít, és egyre súlyosabb tüneteket okoz, átformálja

jellemünket az övéhez hasonlóvá, aminek a vége a halál. Szüleitek is, de ahogy nőttök, egyre inkább

Ti is felelősök vagytok azért, hogy esztek-e a fertőzött eledelből. Bárcsak minden kedves hallgatóm

tudná úgy eltökélni magát szívében, hogy nem szennyezi be magát ezzel!
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